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Carl Nielsen-skolen  

Skolebestyrelsesmøde  

  
Tirsdag den 3. december 2024 

 
Kl.: 19:00 – 21:00 

 
  

  
   

Deltagere indkaldt: 
 
Forældrerepræsentanter: Anne, Carina, Gitte, Johanne, Josephine, Katrine og Trine samt Maja 
(suppleant) og Benjamin (suppleant) 
Elevråd: Nilas (8a) og Sara (8b) 
Medarbejderrepræsentanter: Stefan og Magnus 
Ledelsesrepræsentanter: Eva, Jesper og Jeppe  
 

Afbud: Anne, Gitte, Josephine 

 

Referent: Eva 
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Velkommen til vores nye 
skoleleder Jeppe Brix 
 

 
Velkommen til Jeppe. Præsentation af skolebestyrelsen og 
Jeppe. 
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Nyt fra elevråd 
Ved Sara og Nilas 
 

 
Elevrådsrepræsentanter har været til fælleselevrådsmøde, 
hvor de har hørt om MOT fra andre skoler i kommunen. De 
fortalte om vores fagdage, hvilket de er glade for, at lærerne 
her planlægger. Der har været juleklippedag, som også gik 
godt. På torsdag er der galla for udstillingen med dj. I 
udskolingen er toiletterne delt i drenge- og pigetoiletter. De 
mindre klasser vil gerne have årgangsopdelt toiletterne, hvilket 
var oppe på elevrådsmødet i dag. Evt. oprydning på toiletterne 
som del af dukseordningen. Fokus på hygiejne-produkter på 
toiletterne. Drøftelse af samarbejde med elevrådet i forhold til 
brug af digitale medier.  
 
Ros til elevrådet for juleklippedagen.  
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Siden sidst  
Ved Gitte 

Kort tilbageblik på sidste møde og aktuel status på 
relevante emner 
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Punktet udgik. 
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Revision af sorghandleplan 
Ved Carina og Katrine  
 
Til drøftelse med henblik på 
videre intern proces på skolen 
 

 
Baggrund for dagsordenspunkt  
Det nuværende sorghandleplan er fra december 2020. På 
mødet gennemgår og reviderer vi sorghandleplanen.   
Gældende sorghandleplan kan findes her: 
https://carlnielsenskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/principper-
og-vedtagelser  
Alle bedes orientere sig i den gældende sorghandleplan inden 
mødet.  
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Helt ny sorghandleplan udarbejdes og skolebestyrelsen 
orienteres på et senere møde. Opmærksomhed på 
kommunale tiltag på dette område. 
 
Skolebestyrelsen fastsætter principper for skolens virksomhed. 
 
Sorghandleplanen og andre handleplaner vil derfor typisk blive 
udarbejdet af skolens ansatte.  
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Brug af digitale medier 
Ved Johanne og Gitte 
 
Til drøftelse.  
 

 
Baggrund for dagsordenspunkt  
Brug af digitale medier i skole og fritidstilbud er et meget 
aktuelt emne med fokus både politisk, blandt fagpersoner, 
forældre mv. På mødet drøfter vi hvilke overvejelser vi hver 
især har gjort os om emnet og aftaler om vi skal revidere vores 
princip for brug af digitale medier og/eller der er andre 
initiativer vi bør gå videre med. 
 
Link til vores nuværende princip for brug af digitale medier:  
https://carlnielsenskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/principper-
og-vedtagelser  
 
Der kommer løbende undersøgelser om digitale medier i 
skolen. Til de særligt interesserede er her link til et par af de 
seneste undersøgelser som Undervisningsministeriet har 
omtalt: 
 
Kraftig stigning i lærere, der mener, at it distraherer elevernes 
læring: 
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241112-ny-
undersoegelse-kraftig-stigning-i-laerere--der-mener--at-it-
distraherer-elevernes-laering  
 
Skærme forstyrrer mere end hver 3. elev i undervisningen:  
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241122-ny-
undersoegelse-skaerme-forstyrrer  
 
Styrelsen for Undervisning og Kvalitet har tidligere i år udgivet 
anbefalinger til skærmbrug i grundskolen og fritidstilbud. Disse 
anbefalinger kan findes her:  

https://carlnielsenskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/principper-og-vedtagelser
https://carlnielsenskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/principper-og-vedtagelser
https://carlnielsenskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/principper-og-vedtagelser
https://carlnielsenskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/principper-og-vedtagelser
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241112-ny-undersoegelse-kraftig-stigning-i-laerere--der-mener--at-it-distraherer-elevernes-laering
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241112-ny-undersoegelse-kraftig-stigning-i-laerere--der-mener--at-it-distraherer-elevernes-laering
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241112-ny-undersoegelse-kraftig-stigning-i-laerere--der-mener--at-it-distraherer-elevernes-laering
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241122-ny-undersoegelse-skaerme-forstyrrer
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241122-ny-undersoegelse-skaerme-forstyrrer
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https://emu.dk/grundskole/anbefalinger-om-skaermbrug-klar-
til-grundskoler-og-fritidstilbud?pk_source=gsk_fokus  
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
En skole i Odense har regler for brug af sociale medier. I et 
klasseråd kunne man tænke sig at arbejde med regler for brug 
af sociale medier, selv om vi også godt ved, at det ikke er 
bindende. 
 
SSP kommer i 4. klasse og sociale medier kan drøftes på 
efterfølgende forældremøde. 
 
Forslag om revidering af princip for digitale medier, herunder 
mobiltelefoner og andet digitalt udstyr og digitale tjenester med 
et afsnit om brug af sociale medier.  
Johanne udarbejder et forslag til et kommende 
skolebestyrelsesmøde. Skolebestyrelsen kan tage det op på 
forældremøder.  
 
Skolen har mulighed for til at kommunikere, hvorledes vi 
håndterer mobiltelefoner på skolen. 
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Skolemad 
Ved Katrine og Gitte 
 
Til drøftelse 
 

 
Med finanslovsaftalen for 2025 har forligspartierne afsat midler 
til en forsøgsordning med skolemad i folkeskolen og på frie 
grundskoler. Aftalen afsætter 104 millioner kroner i 2025 og 
250 millioner kroner årligt i 2026-2028 til initiativet. 
Undervisningsministeriets kortfattede nyhed herom findes her:  
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241122-
finanslov-for-2025  
 
Vi drøfter på mødet vores holdninger til skolemad. Både i 
forhold til ovennævnte initiativ og i forhold til status og 
mulighed for frivillig skolemadsordning på Carl Nielsen-skolen.  
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Vi kender på nuværende tidspunkt ikke vilkår for ansøgning til 
puljen. Punktet dagsordensættes igen, når vi ved mere. 
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Kommunernes Skoletrafiktest 
2024 
Ved Gitte 
 
Til orientering og drøftelse 
 
 

 
Resultatet af ”Kommunernes Skoletrafiktest 2024” er delt med 
bestyrelsen på Aula.  
 
På mødet drøfter vi kort resultaterne i forhold til Carl Nielsen-
skolen.  
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Kommunernes skoletrafiktest blev ikke taget i fjor. Vi har 
internt besvaret den efterfølgende. Vi har fulgt anbefalingerne 

https://emu.dk/grundskole/anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud?pk_source=gsk_fokus
https://emu.dk/grundskole/anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud?pk_source=gsk_fokus
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241122-finanslov-for-2025
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/nov/241122-finanslov-for-2025
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fra Sikker Trafik på de aktuelle klassetrin. Drøftelse af 
cykeltrafikken om morgenen. Skolen kan skrive ud til 
forældrene om skolevejen og trafikken i et nyhedsbrev. 
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Deltagelse i 
repræsentantskabsmøde i 
hallen 
Ved Josephine 
 
Til orientering 
 
 

 
Baggrund for dagsordenspunkt  
Josephine har deltaget i repræsentantskabsmøde i hallen og 
orienterer om relevant derfra. 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Josephine har overtaget posten fra et tidligere 
bestyrelsesmedlem. Hun er i kontakt med Jesper og 
idrætslærerne i relation til hallen.  Spørgsmål til Josephine på 
næste møde.  
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Orientering fra:  

- a) 
forperson/næstforperson 

- b) personale 
- c) SFO 
- d) skoleledelse 
- e) andre 

 

 
Referat (udfyldes efter mødet) 
 

a) Indkaldelse til dialogmøder 2025. De afholdes den 22. 
april og 7. oktober 2025 kl. 17-20 i Gislev.  

b) Der er lærerstuderende på skolen. Der er galla og 
senere mellemtrinsfest. Projektuge for udskolingen i 
næste uge. 

c) SFO-en har og får to pædagogstuderende. En 1. 
årgangs- og 3. årgangsstuderende. Vi har fået en ny 
SFO-koordinator og et nyhedsbrev kommer hver 
fredag.  Der er juleåbent hus 17. december. 
Opmærksomhed på forårs-SFO.  

d) Det tegner med et godt samarbejde med 
skolebestyrelsen. Vi tager hul på regnskabsopfølgning 
for dette budgetår og budgettet for det kommende år. 
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Evt. 

 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Det er skolens rigtige mailadresse på hjemmesiden.  
Carina: EU har en trafikpulje, hvor man kan søge midler. 
Kompan har også en play-pulje. Det er godt at være en 
forening, når der skal søges fonde. Carina vil gerne være med 
til at kigge på fonde. Skolen og bestyrelsen er i tæt dialog ved 
ansøgninger. Bl.a. ift. om der er løbende driftsomkostninger på 
projekter. Andre skoler har et makerspace-lokale – en 
mulighed for CNS? Der har tidligere været puljer til dette 
område. 
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Næste møde: 7. januar 2025.  
Punkter: Principper for 
skolefritidsordningens 
virksomhed 
Fællesskabende læringsmiljøer 
Budgetforslag  

 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Principper for skolefritidsordningens virksomhed flyttes til et 
senere tidspunkt.  
Forårs-SFO på i februar. 
Digitalt princip på i januar.  
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Bilag vedlagt dagsorden: 

Ingen 

 


